
Mødetype: 

 

Skolebestyrelses-

møde 

 

 

Dato og sted:  

 

23/5 kl. 18.00 – 21.00 i 

mødelokalet ved 

administrationen  

Ordstyrer/Facilitator: Brian Axelsen 

 

Referent: Susanne Damsgaard-Larsen  

 

Fraværende: Else, Rikke, Dagmar, Anita,  

Deltagere:  

 

(m. forplejning) 

 Emne (og 

ansvarlig) 

Hvad skal vi 

udrette? 

Proces Tid Beslutning og 

hvem gør hvad? 

1. Godkendelse af 

dagsorden  (Tom) 

Sikre at dagsordenen er 

godkendt som fælles 

udgangspunkt for dagens 

møde. 

Alle deltagere har mulighed 

for at kommentere på 

dagsordenen og ønske 

mindre underpunkter 

skrevet ind under evt. 

 

5 Godkendt 

 

2. 

 

Godkendelse af 

referatet fra sidste 

møde 

(Tom) 

 

Der er udsendt et forslag 

til referat fra 

skolebestyrelsesmøde d. 

25/4, og der er indkommet 

et forslag til en tilføjelse til 

referatet. Der er imidlertid 

ikke enighed om, hvorvidt 

tilføjelsen i denne form 

skal indgå i referatet. 

Dette ønskes afklaret. 

 

 

Forslag til referat vedhæftet.  

Forslag til tilføjelse til 

referatet er vedhæftet. 

Emnet drøftes i plenum med 

henblik på at finde en 

afklaring på, hvad referatet 

skal indeholde. 

 

15 
Et medlem af bestyrelsen har indsendt kommentarer til referatet fra 

sidste bestyrelsesmøde. Han har med sin skrivelse ønsket at støtte 

samarbejdet mellem skolerne i Vest. Medlemmet giver udtryk for sin 

bekymring omkring naboskolernes fremtid, når man samler de 

nuværende 4 skoler med specialklasser til at specialklasserne 

placeres alene på to skoler. 

Bestyrelsen drøfter, om det opleves, at referatet fra sidste 

bestyrelsesmøde dækker bestyrelsens konkrete drøftelser omkring 

dette punkt. 

Referatet læses højt. Efter endnu en drøftelse, konstateres der flertal 

for, at referatet af dette punkt er dækkende.  

Bestyrelsen fremhæver, at den oplever sig som en bestyrelse for 

Auning Skole, og derfor varetager Auning Skoles interesser, men 

ikke på bekostning af andre skoler, men med fokus på sagen. 

Referatet fra sidste bestyrelsesmøde er godkendt.  

 



3.  Orientering om to 

konkrete 

ansøgninger som 

skolen har indsendt 

Orientering om: 

Projekt vedr. mere 

fleksibel planlægning af 

skoledagen 

Projekt vedr. løft af de 

fagligt svageste elever 

Hvilke konkrete planer har 

skolen vedr. disse? 

Orientering om nye tiltag 

vedr. næste skoleår 

Skoleledelsen orienterer og 

der er mulighed for at stille 

spørgsmål 

15 Lars gennemgår det ministerielle projekt med 120 skoler, hvis andel 

af  afgangselever scorer under 4 – her indgår Auning Skole med 

32% elever i denne gruppe. 

Skolen har mulighed for at få 1.3 mil. kroner sommeren 18, hvis vi 

lykkes med at få 5% af denne elevgruppe løftet, tilsvarende i 2019 

og i 2020. 

For at tilgodese de særlige behov i en sådan indsats kræver, har 

Auning Skole fået mulighed for at forlænge vores gældsafvikling til 

Norddjurs Kommune med et år. 

 

Herudover har vi søgt om mulighed for at etablere to – lærerordning 

for mellemtrin og udskoling. Denne ansøgning – kaldet 

”Rammeaftalen” -  har et særligt fokus på uddannelsesparathed i 

udskolingen / læringsparathed i mellemtrinnet / skoleparathed i 

indskolingen. 

Vi har som tidligere beskrevet for bestyrelsen et samarbejde med 

skolerne i Vest, så elever og forældre i højere grad får mulighed for 

at opleve sammenhæng i børnenes skoleforløb – uanset om det 

foregår i Ørsted, Allingåbro, Vivild eller i Auning. 

Hvis denne ansøgning går igennem tænker vi to-lærer ordningen 

anvendt til dels afvikling af individuelle elevsamtaler og dels til 

etablering af klasseteamsamarbejde omkring en konkret klasse. 

Bestyrelsen spørger om EasyIQ kan være platform for indsamling af 

viden om eleverne – dels samle viden ind om eleverne fra 

naboskolerne dels viden til deling i årgangs – og klasseteam. EasyIQ 

anvendes endnu ikke som base til vidensindsamling. 

 



4. Besigtigelse af det 

nye byggeri 

  

Vi går en tur og ser på de 

nye lokaler, der er under 

opførelse ved 

mellemtrinnet 

 

Orientering og fremvisning  
30 Godkendt 

Bestyrelsen så også Nyvang bygningerne 

5. Temadrøftelse: 

Konkrete handlinger 

på tidligere punkter 

vedr. forældre-

samarbejdet og 

’profilering af Auning 

Skole’ 

 (Lars + alle) 

 

 

Hvad gør skolen?  

(hvilke tiltag er med i 

planlægningen af næste 

skoleår?) 

 

Hvad gør skolebestyrelsen 

konkret i forlængelse af 

drøftelserne på de sidste 

møder? 

 

Skoleledelsen skitserer kort 

hvilke tiltag, der forventes 

igangsat. 

 

Fælles drøftelse vedr. 

skolebestyrelsens mulige 

initiativer. 

 

 

 

45  

 
Lars fremlægger aftalerne med Allan om kommende forældremøder 
for 0. Årgang d. 20.-6. Og for 7. Årgang d. 7.-6.Møderne 
gennemføres uden lærere, men med Allan og skolens ledelse 
Herudover beskrives de initiativer, der aktuelt drøftes på skolen, 
f.eks. Smileymapperne, der anvendes på flere årgange, til et 
samarbejde om børnenes læring og trivsel. Vigtigt at der er tydeligt 
samarbejde mellem skolen og forældrene om formålet med 
Smileymappen. 
Vi drøfter mulighed for afholdelse af forældrekurser – aktuelt 
gennemfører vi forældrekurser i ”matematik strategier” og i CDOrd – 
kompenserende IT programmer. 
Måske skal disse forældrekurser udvides – Intra , EasyIQ 
Kommunikation har ligeledes fokus, kommunikation på flere 
niveauer – lærer – hjem, klasseteam – hjem, årgangsteam – hjem, 
Afdeling – hjem, skole – hjem, skolebestyrelse – hjem. 
 

Kommunikation direkte til bestyrelsens medlemmer fra forældre  
drøftes, kan bestyrelsens medlemmer svare på 
forældrehenvendelser. Der er enighed om, at det er vigtigt, at 
bestyrelsens medlemmer ikke sagsbehandler, men kan svare i 
generelle termer – for al henvendelse bør videresendes til skolens 
personale og ledelse. 
 
I forlængelse af dette punkt drøfter vi igen de muligheder, der ligger 
for skolen i at have en FB profil til at dele ” de gode daglige 
historier” fra skolen. 
 
Forældrerådene – alle klasser har et forældreråd, skal vi formulere 
gode rammer om forældrerådene – der henvises til inspiration på 
forældrefiduser.dk 
 
Kunne et udgangspunkt være: at forældrerådene sørger for, at der 
arrangeres arrangementer for klassens børn OG forældre med fokus 
på klassens trivsel.  
 
Bestyrelsen drøfter muligheden for at afholde et møde med skolens 
bestyrelsen og forældrerådene.  
Det bemærkes, at UU vejlederne fylder for meget på 
forældremøderne i overbygningen. Det foreslås, at UU vejlederne 



afholder deres egne forældremøder, også fordi UU vejlederne 
primært henvender sig til de ikke – uddannelsesparate – trods alt de 
færreste elever. 
Bestyrelsen beder Lars drøfte med UU vejlederne, om de kan afholde 
egne arrangementer. 
 
Bestyrelsen opfordrer skolen til at gentænke forældremøderne – 
med en særlig opmærksomhed på forældrenes mulighed for 
deltagelse og engagement i møderne. 
 
 
 
 
 
 

  

PAUSE 

 

   

10 

 

 
 

 

6. 

 

Nyt fra skoleledelsen  

(Susanne og Lars) 

 

 

 

Susanne og Lars orienterer 

kort om aktuelle emner. 

 

 

15 
- skolens ledelse fremlægger arbejdet med ”kerneopgaven”, 

et arbejde / et mindset, vi aktuelt arbejder med for at 

synliggøre det fælles arbejde med elevernes læring og 

trivsel 

- Auning Løbet – skolens elever, forældre og personale 

opfordres til at deltage 

- Støtteforeningen har – desværre - valgt at opløse sig 

-    

-  

 

 

7. 

 

Nyt fra 

skolebestyrelses-

formanden 

(Tom) 

 

Skolebestyrelsesformand-

en har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

sager 

 

 

Sidste nyt vedr. 

trafikforholdene ved skolen 

 

 

15 

- Tom refererer mødet med Teknisk Forvaltning i sidste uge, 

det er aftalt, at Kiss and Go zonen forlænges, cykelsti og 

afsætningszone adskilles. Det er fortsat uafklaret, hvad der 

kommer til at ske med området foran Hallen. Det er nok det 

muliges kunst i øjeblikket, der er ikke kommunalt afsat 

midler aktuelt. 

-  

 



8. Nyt fra 

elevrådsformanden 

(Dagmar og Magnus) 

Elevrådsrepræsentanterne 

har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold 

 10 Udgår – ingen møder i elevrådet siden sidst 

9.  

Nyt fra medarbejder-

repræsentanterne 

(Anita) 

 

 

Medarbejderrepræsentan-

terne har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold. 

 

  

5 

 

Udgår 

10. Kort evaluering af 

mødet 

(alle) 

Kort evaluering af dagens 

møde. 

 
5  

11. Næste skole-

bestyrelsesmøde  

(Tom + alle) 

 

Drøfte punkter til næste 

møde d. 13. juni. 

 

Alle kan bidrage til den 

næste dagsorden. 

5 - samarbejdet mellem skolerne i Vest  

- revitalisering af forældremøder – evt. med inspiration 

udefra (Søndervangs skolen) – bestyrelsens drøftelser kan 

inspirere personalet, som så kan arbejde videre med 

ideerne 

- plan for næste skoleårs møder i bestyrelsen 

- skolens Intra opdateres ? – retningslinjer for brug af FB i 

Norddjurs ?  

-  

12. Evt. 

(Tom + alle) 

  
5 - der er rejst spørgsmål til udvalget i kantinen (kage, vand 

med farvestoffer i) har Auning Skole en sundhedspolitik 

- Allan opfordrer til, at bestyrelsesmedlemmer deltager i 

Allans forældremøder på 0. og 7. Årgang – d.20.-6. Og d. 

7.-6. Begge møder kl. 19 - 21 

- Opfølgning på høringssvaret fra borgerne på Sandvej 

-   

 



 
Næste skolebestyrelsesmøde: 

 

Tirsdag d. 13. juni 

 


